

# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA

### THE NEWS / LES NOUVELLES

November 16th, 2021

Edition : #2

#### **The S.G.M. TRAVEL Building strong relationship between AMD of Canada & GMA of France**

**B**rethren,

On 22,23 of September 2021. Our Grand Senior Warden, RVen. Bro Dorian Cottier, RVen. Bro Michel Vigeant our Illustrious Grand Commander of the Red Branch of Eri and myself traveled to Paris, France for the Annual Grand Communication of AMD of France.



3 AMD of Canada Musketeers arriving in France.

#### **Voyage du S.G.M. Construire une relation forte entre les AMD du Canada & les GMA de France**

**M**es Frères,

Les 22 et 23 septembre 2021. Notre Grand Senior Warden, RVen. Frère Dorian Cottier, RVen. Frère Michel Vigeant notre Illustre Grand Commandant de la Branche Rouge d'Eri et moi-même nous sommes rendus à Paris, France pour la Grande Communication Annuelle de l'AMD de France.



Le G.C. des GMA France invitant notre délégation dans une Brasserie Parisienne.

# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA



On the Friday we were officially received by the AMD of France, RVen Bro Dorian Cottier received his certificate and acceptance as the Grand Representative of AMD Canada to AMD of France. Also, at this time the Grand Council of AMD of France bestowed upon MVen. Bro. John Hayes and I with the Grand Cross of the Order of AMD of France and made honorary members of their Grand Council.



Le vendredi, nous avons été officiellement reçus par l'AMD de France, le RVen Bro Dorian Cottier a reçu son certificat et son acceptation en tant que Grand Représentant de l'AMD Canada auprès de l'AMD de France. En outre, à ce moment-là, le Grand Conseil de l'AMD de France a remis à MVen. Bro. John Hayes et moi-même la Grande Croix de l'Ordre de l'AMD de France et nous avons été nommés membres honoraires de leur Grand Conseil.

# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA



SGM Robert Dupel receiving his Grand Cross of the GMA of France Order from SGM of GMA of France Christian Amine



Le SGM Robert Dupel recevant sa médaille de Grande Croix des GMA de France remise par le SGM de France Christian Amine

# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA



M. Ven. Bro **John HAYES** Elevated to the Dignity of Grand Cross of GMA of France Order.



Le Plus Vénérable Frère Robert Dupel présentant sa médaille de Grand Croix de l'ordre des GMA de France avec le SGM de France le P. Ven. F. Christian Amine

# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA



Certificate of appointment of R. Ven Bro Dorian Cottier as Representative of the G.C. of GMA of France for Canada



Pause fièrement du SGM Robert Dupel et du GJW Dorian Cottier avec (de gauche à droite) le 1<sup>er</sup> SGM de France - M. Ven Bro Glen Cook, Passé SGM immédiat USA - M. Ven Bro. Christian Amine, SGM GMA France – T.V.F. Yves Pennes, Grand Secrétaire de la GLNF

# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA

**ENLIGHTENED KNIGHT  
COMMANDER OF THE ROYAL ORDER  
OF THE RED BRANCH OF ERI  
WORTHY RIGHT VEN. BRO.  
MICHEL VIGEAN**

**ILLUMINÉ CHEVALIER  
COMMANDEUR DE L'ORDRE ROYAL  
DE LA BRANCHE ROUGE D'ERI  
DIGNE TRES VENERABLE FRERE  
MICHEL VIGEAN**



Worthy Right Venerable Bro. Michel Vigean  
and Grand First Principal of Royal Arch Mason of  
Quebec



W.R. Ven. Bro Michel Vigean avec son homologue le  
Grand Premier Principal de l'Arche Royale de  
France

# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA

**B**orn in Iserlohn, West Germany in 1962 to a military family, Michel was educated in various educational institutions, notably, St. Patrick's High School, Québec City, St. Lawrence College, Sainte-Foy and the University of Ottawa.

Michel joined the Boy Scouts, Army Cadets (R22R) and the Canadian Forces Reserves (Militia), 55 Military Police Platoon, Saint Mâlo and 55 Military Police Platoon, Ottawa. Corporal Vigeant participated in two divisional exercises in Gagetown, NB and Wainwright, ALTA as a Military Policeman.

Following studies in Criminology at the University of Ottawa, Michel was hired by the Provincial Police in Ontario (OPP) in 1985 and served at Detachments in Lancaster, Gore Bay (Manitoulin Island) and Ottawa (Kanata). Provincial Constable Vigeant was deployed throughout the Province as a Field Coordinator, with the Centre of Forensic Sciences (Toronto), teaching the Theory and Operation of various Breath-Testing instruments to various Municipal, Provincial and Federal Police Officers.

**N**é à Iserlohn, en Allemagne de l'Ouest, en 1962, d'une famille militaire, Michel a fait ses études dans divers établissements scolaires, notamment à l'école secondaire St. Patrick, à Québec, au Collège Saint-Laurent, à Sainte-Foy et à l'Université d'Ottawa.

Michel rejoint les Boy Scouts, les Cadets de l'Armée (R22R) et les Réserves des Forces canadiennes (Milice), le 55e peloton de Police militaire, à Saint Mâlo et le 55e peloton de Police militaire, à Ottawa. Le caporal Vigeant a participé à deux exercices divisionnaires à Gagetown (NB) et à Wainwright (ALTA) en tant que policier militaire.

Après des études de criminologie à l'Université d'Ottawa, Michel a été engagé par la Police provinciale de l'Ontario (OPP) en 1985 et a servi dans les détachements de Lancaster, Gore Bay (île Manitoulin) et Ottawa (Kanata). L'agent provincial Vigeant a été déployé à travers toute la province en tant que coordinateur de terrain, avec le Centre de Sciences Judiciaire (Toronto), enseignant la théorie et le fonctionnement de divers instruments d'ivressomètres aux nombreux policiers municipaux, provinciaux et fédéraux.

# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA

**M**ichel deployed to Haïti in 1996 and again in 2006 on multinational United Nations Peacekeeping missions to bring stability to an impoverished island nation with close ties to Canada. Provincial Constable Vigeant received numerous awards and accolades over the term of his career. An avid motorcyclist, Michel had the honour, in the course of his duties, of providing Police motorcycle escorts to various Heads of State, including Her Majesty the Queen, His Eminence the Pope, Presidents and Prime Ministers. Provincial Constable Vigeant retired from the OPP with 33 years of service in 2018.

**Masonically**, Brother Vigeant joined the Masonic Order in Gore Bay (Manitoulin Island), ON in 1995. Following a work transfer, Michel affiliated with Carleton Masonic Lodge in Carp, ON, becoming Worshipful Master in 2005. Worshipful Brother Vigeant is presently a member of Loge Lorraine #141, GLQ, in Gatineau, Qc. Companion Vigeant was exalted at Coronation Chapter, Royal Arch Masons of Québec, in Gatineau, Qc, becoming First Principal (Master) in 2012.

**M**ichel a été déployé en Haïti en 1996 et de nouveau en 2006 dans le cadre de missions multinationales de maintien de la paix des Nations Unies afin d'apporter la stabilité à une nation insulaire appauvrie ayant des liens étroits avec le Canada. L'agent provincial Vigeant a reçu de nombreux prix et distinctions au cours de sa carrière. Passionné de moto, Michel a eu l'honneur, dans le cadre de ses fonctions, de fournir des escortes à moto de la police à divers chefs d'État, dont Sa Majesté la Reine, Son Éminence le Pape, des présidents et des premiers ministres. L'agent provincial Vigeant a pris sa retraite de l'OPP avec 33 ans de service en 2018.

**Sur le plan maçonnique**, le frère Vigeant a rejoint l'Ordre maçonnique à Gore Bay, ON, en 1995. Suite à un transfert de travail, Michel s'est affilié à la Loge maçonnique Carleton à Carp, ON, devenant Vénérable Maître en 2005. Le Vénérable Frère Vigeant est actuellement membre de la Loge Lorraine #141, GLQ, à Gatineau, Qc. Le Compagnon Vigeant a ensuite rejoint le Chapitre Coronation, Maçons de l'Arche Royale du Québec, à Gatineau, Qc, devenant Premier Principal (Maître) en 2012.



# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA

Excellent Companion is a life member of the order of the High Priesthood.

In 2015 Right Excellent Companion Vigeant was honoured to serve the West District as Grand Superintendent (DDGM), Royal Arch Masons of Quebec. On October 24<sup>th</sup>, 2020, Most Excellent Companion Vigeant was installed as Grand First Principal of Royal Arch Masons of the Province of Quebec. The Royal and Select Masters beckoned and Companion Vigeant joined the Cryptic Rite, later to become Thrice Illustrious Master of Gedeliah Council in 2015. Very Illustrious Companion Vigeant serves the Grand Inspector General (DDGM) of District 'A' as secretary, Royal and Select Masters of Ontario. Very Illustrious Companion Michel is a life member of the Order of the Silver Trowel, Royal and Select Masters of Ontario. The Knights Templar cast their net and ensnared Eminent Knight Vigeant where he became Presiding Preceptor (Master) of Ottawa Preceptory in 2019. Preeminent Companion Knight Michel is a member of the York Rite Sovereign College of North America serving as Governor (Master) of St. Aidan's College in 2016 and recorder at the present time. Knight Priest Michel is an affiliated member of Midland Bay Tabernacle, Holy Royal Arch,

L'Excellent Compagnon Vigeant est membre à vie du 'High Priesthood'.

En 2015, l'Excellent Compagnon Vigeant a eu l'honneur de servir le District de l'Ouest en tant que Grand Surintendant (DDGM), Maçons de l'Arche Royale du Québec. Le 24 octobre, 2020, le Plus Excellent Compagnon Vigeant fût installé comme Grand Premier Principal des Maçons de l'Arche Royale du Québec. Les Maîtres Royaux et Sélects ont fait signe et le Compagnon Vigeant a rejoint le Rite Cryptique, pour devenir plus tard Trois Fois Illustre Maître du Conseil de Gedeliah en 2015. Le Bien Illustre Compagnon Michel sert le Grand Inspecteur Général (DDGM) comme secrétaire. Les Templiers ont jeté leur filet et ont pris au piège le Chevalier Vigeant qui est devenu le Précepteur Principal (maître) de la Commanderie d'Ottawa en 2019. Le Chevalier Compagnon Michel est membre du Collège Souverain du Rite York d'Amérique du Nord, où il devient gouverneur (maître) du Collège Saint Aidan en 2016. Le Chevalier Prêtre Michel est membre du Tabernacle de Midland Bay, Sainte Arche Royale, Chevaliers Prêtres Templiers, Midland, ON. Le Chevalier Compagnon Vigeant est membre du Conclave de St Justin, Grand Conclave Impériale du Canada. Sur le plan

# THE ALLIED MASONIC DEGREES OF CANADA



GRAND COUNCIL / GRAND CONSEIL



## LES DEGRES MAÇONNIQUES ALLIÉS DU CANADA

Knight Templar Priests, Midland, ON.  
Knight Companion Vigeant is a member of St Justin's Conclave, Grand Imperial Conclave of Canada, meeting in Gatineau, Qc. On the fun and philanthropic side of the Masonic Order, Illustrious Sir Michel joined Tunis Shriners in 2004 becoming Potentate in 2013 and riding Mini-Bikes in Shrine parades. In the Shrine family, he is a member of the Cabiri (Past Potentates) and the Royal Order of Jesters.



Breakfast before long day : SGM Robert Dupel  
– E.K.Commander of R.B of Eri Michel Vigean  
– G.S.W & AMD of Canada Representative for France Dorian Cottier

For any informations or questions :  
R.Vén.Bro. Dorian Cottier  
Grand Senior Warden  
Chairman of the Communications Committee  
AMD of Canada Grand Council  
d-cottier@hotmail.com

plaisir et philanthropique de l'Ordre maçonnique, l'illustre Sir Michel a rejoint les Shriners de Tunis en 2004, est devenu Potentat en 2013 et a participé aux défilés des Shriners en mini-moto. Dans la famille des Shriners, il est membre a vie du Cabiri (anciens potentats) et de l'Ordre royal des Jesters.



Enlightened Knight Commander Michel Vigean & G.P.S. . & Representant des AMD du Canada pour la France Dorian Cottier pausant dans le triangle symbolique de la GLNF (France)

Pour toutes informations ou questions :  
R.Vén.F. Dorian Cottier,  
Grand Premier Surveillant  
Responsable des communications  
Grand Conseil des AMD du Canada  
d-cottier@hotmail.com